

Концептуальные положения двухуровневой административной ответственности в проекте нового КоАП РФ: быть или не быть?

Закопырин Владимир Николаевич,

*доцент кафедры административного и финансового права
Академии права и управления Федеральной службы исполнения наказаний,
кандидат юридических наук, доцент
390000, г. Рязань, ул. Сенная, д. 1
E-mail: bob503660@yandex.ru*

Павлова Людмила Владимировна,

*начальник НИЦ-1 ФКУ НИИ ФСИН России,
кандидат юридических наук, доцент
119991, г. Москва, ГСП-1, ул. Житняя, д. 14
E-mail: Lyupavlova@yandex.ru*

В статье рассматривается ряд концептуальных положений законодательства об административных правонарушениях, основанных на анализе содержания первого раздела действующего Кодекса Российской Федерации об административных правонарушениях и проекта КоАП РФ (подготовлен Минюстом России, ID проекта 02/04/05-20/00102447).

Ключевые слова: административная ответственность, общие положения законодательства об административных правонарушениях, предметы ведения, материальный КоАП РФ, процессуальный КоАП РФ, законодательство об административных правонарушениях.

Conceptual Provisions of Two-Tier Administrative Liability in the Draft of a New Administrative Offense Code of the Russian Federation: To Be or Not to Be?

Zakopyrin Vladimir N.

*Associate Professor of the Department of Administrative and Financial Law
of the Academy of the Federal Penitentiary Service of Russia
PhD (Law), Associate Professor*

Pavlova Lyudmila V.

*Head of Research Center No. 1 of the Federal State Institution Research Institute of the Federal Penitentiary
Service of Russia
PhD (Law), Associate Professor*

The article discusses a number of conceptual provisions of the legislation on administrative offenses, based on the analysis of the content of the first section of the current administrative code and the draft administrative code (prepared by the Ministry of Justice, project ID 02/04/05-20/00102447).

Keywords: administrative responsibility, general provisions of legislation on administrative offenses, subjects of jurisdiction, material Code of Administrative Offense of the Russian Federation, procedural Code of Administrative Offense of the Russian Federation, legislation on administrative offenses.